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Kommunala rådet för äldrefrågor 
 

Tid och plats  tisdag 19 september 2023 kl. 13.00-15.00, Stadshuset, Mogden 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 
Sebastian Gustavsson (M), biträdande kommunalråd 

  Ruza Källström (S), biträdande oppositionsråd 
  Annika Svensson, verksamhetschef hemtjänst och hemsjukvård 
  Magnus Andersson Neumann, utredare 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Anders Dahlén, SPF Seniorerna Bogesund 
  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind  
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
  Lena Svensson, SPF Seniorerna Hökerum 
  Inger Persson, PRO 

 
 
 
Justerare   Majken Engvall, Åsundens PRO 

 
 

 

 Underskrifter  

   Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C), ordförande 

 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Majken Engvall, Åsundens PRO, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 
4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema 
Förvaltningen har fått i uppdrag att arbeta fram en policy och en handlingsplan för 
funktionshinderpolitiken i Ulricehamns kommun som gäller 2025-2028. Projektgruppen 
består av Magnus Andersson Neumann, Annette Bohman och Johan Nihlén. 
Funktionshinderpolitik handlar om att förebygga och ta bort funktionshinder, vilket i sin 
tur möjliggör full delaktighet och jämlika levnadsvillkor. Eftersom kommuner och 
regioner ansvarar för merparten av den service och välfärd som medborgare möter 
dagligen, måste funktionshinderperspektivet genomsyra all verksamhet tvärsektoriellt. 
Funktionshinderpolitiken utgår från 4 grundprinciper – universell utformning, 
tillgänglighet, individuella stöd samt icke-diskriminering. Utöver 
funktionshinderperspektivet, är det är viktigt att lyfta fram flera angränsande perspektiv. 
Perspektiv ska inte konkurrera med varandra. Funktionshinderpolitiken ska ”haka i” 
kommunens vision som antogs i juni i år. Länsstyrelsen och Myndigheten för delaktighet 
ska stödja kommuner och regioner i arbetet med att genomföra sina strategier och planer 
för funktionshinderpolitiken. De kommunala råden är inbjudna till den utbildning som 
Länsstyrelsen håller i den 26 oktober.  

 

6. Information från kommunalråden 

• Det är mycket fokus på budgetarbetet just nu, då budgetpropositionen för 2024 
släpps den 20 september. Trots den dystra prognosen, är utgångsläget bra i 
Ulricehamn. 

• Slutbesiktning av gågatan blir vecka 43. I nuläget ser tidsplanen ut att hållas.  
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7. Information från förvaltningen 
Inget att lyfta. 

 

8. Frågor från organisationerna 
a) Jobbar man utifrån minutschema i Ulricehamns kommun? 
Ulricehamns kommun använder sig av schablontider, det vill säga en beräknad tid för 
den beviljade insatsen. Det finns dock en viss flexibilitet, eftersom behovet är individuellt 
och olika moment kan ta både kortare och längre tid än vad som är beräknat. Om 
hemtjänstpersonal uppmärksammar att en brukare behöver mer tid, finns en dialog med 
handläggaren, så att beslutet görs om.  
 
b) Kritiken från Inspektionen för vård och omsorg gällande medicin.  
Annika berättar att IVO:s granskning innehåller en del faktafel, varför kommunen har 
kritiserat IVO för sättet de har genomfört utredningen på. Ett exempel är att IVO:s 
utredning visat att flera vårdtagare saknar vårdplaner. Enligt Annika är detta helt 
missvisande, eftersom IVO inte kommit åt siffrorna i våra system, då underlaget togs 
fram maskinellt. Vidare uppger Annika att kommunen inte kan ta till sig av kritiken 
gällande brist på brytpunktssamtal, eftersom detta är primärvårdens ansvar. Kommunen 
erbjuder språkutbildning för personal inom vård- och omsorg. Hittills har 20 personer 
tackat ja till erbjudandet.  
 
 
c) Har hemtjänstindex som presenterades i SPF:s undersökning, lett till 

några åtgärder? 
Annika ger exempel på en åtgärd som är att vi numera har ett kontinuitetsmål i 
kommunen, dvs att vårdtagaren ska möta så få olika medarbetare som möjligt. Som ett 
led i detta inför Ulricehamns kommun fast omsorgskontakt. Det innebär att hemtjänsten 
ska organiseras i mindre grupper om 5-6 personer, som tex bara har vårdtagare i Dalum. 
Fast omsorgskontakt startar den 2 oktober. Först ut är Dalum och därefter 
Hökerumsgården och sedan Ekero.  
 
d) Kommer det gå att söka bidrag för broddar 2023/2024? I så fall, kommer 

man köpa in och dela ut? Nyttjades bidraget till fullo förra året? 
Ersättning för broddar kan sökas på kommunens hemsida: Hållbarhet - social hållbarhet 
– folkhälsa – ersättning för broddar. Maxbeloppet på 150 kronor betalas ut mot 
uppvisande av kvitto.  
 
e) Vilka är kriterierna för att bli beviljad hemsjukvård? Kan den enskilde 

och dennes anhöriga själva ansöka om insatsen? Vad är den 
genomsnittliga handläggningstiden för ärendet när man påbörjar en 
insats i hemmet? Hur stor andel blir beviljad insatsen helt enligt 
önskemål? 

Det är vårdplaneringsteamet som gör bedömningen om huruvida den enskilde kan bli 
beviljad hemsjukvård. Bedömningen är individuell och särskilt uppsatta kriterier saknas 
därför. En utgångspunkt är dock att du ska ha svårt att ta dig till din vårdgivare. Man kan 
ansöka om hemsjukvård genom sin vårdcentral eller sjukhuset om behov finns. 
 
Det är svårt att tala om genomsnittlig handläggningstid, eftersom tiden beror på vilken 
typ av insats som ansökan gäller. Det är dock skyndsam handläggning som gäller. Annika 
berättar att 1299 beslut har tagit hittills under 2023. Av dessa har bara 2 varit 
avslagsbeslut.  
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f) Hur är det med de ekonomiska bidragen som finns? Ekonomiskt resultat 

för året? 
Bidrag för totalt 170 000 kr har delats ut i år till föreningar inom sektor välfärds område. 
De fem pensionärsföreningarna har delat på totalt 37 100 kr. Förvaltningen har påbörjat 
en översyn gällande föreningsbidrag inom sektor välfärd. 
 
g) Hur löser man dygnsvilan enligt de nya direktiven? 
Från och med den 1 oktober 2023 ändrar Sveriges kommuner och regioner (SKR) sina 
regler för dygnsvila enligt de nya EU direktiven. Eftersom dygnsvilan under varje 24-
timmarsperiod ska vara minst 11 timmar och ett arbetspass kan vara max 13 timmar, 
medför detta att man fått ta bort delade turer. Enligt Annika kommer detta att bli tufft 
och man har fått rekrytera mer personal, för att uppnå en viss övertalighet. Framförallt 
har målet varit att anställa personal som kan och vill jobba helger, såsom studenter. På 
sätt och vis är de nya reglerna en vinst för personalen, eftersom det medför mer tid för 
återhämtning.  
 
h) Hur fungerar nära vård? 
Nära vård är ett arbetssätt som är mer personcentrerat och utgår från individens behov 
och förutsättningar och ska fungera förebyggande. Arbetssättet innebär en nära 
samverkan med primärvården. Samordnad individuell plan (SIP) ska genomföras oftare. 
I linje med införandet av nära vård kommer samsjukvård att införas i oktober. I 
praktiken innebär samsjukvård att kommunens sjuksköterska kan göra ett hembesök 
istället för primärvården. Den enskilde ska inte märka om det är kommunen eller 
regionen som ger vården. I dagsläget väntar vi på besked om vilken ersättning 
kommunen kommer att få från regionen.  
 
i) Nyckeltal, finns det som jämförelse mellan verksamheterna? 
Det finns information på Ulricehamns kommuns hemsida: hållbarhet – hur ligger vi till 
– övriga nyckeltal. För mer statistik gå in på kolada.se 
 

9. Övriga frågor 
• Vad händer med västtrafiks busskort för 65-åringar? Västtrafik håller på att se 

över åldersgräns för busskortet. Västtrafik har lanserat en ny tjänst i Ulricehamns 
tätort som heter Buss on demand. Tjänsten är ett pilotprojekt och innebär att 
bussen istället för att följa en bestämd rutt, anpassar sig efter var resenärer 
behöver stiga på och av. Resenären bokar resan i appen Buss on demand. 
 

• Nästa möte med kommunala rådet för äldrefrågor är den 4 december.  
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